
كسب سهميه پايان  كار نيست
خوشحالي ها خيلي زود به دست فراموشي س��پرده مي شود. بي آنكه 
تفكري جدي و آينده نگري پشت آن باشد. اهميت موضوع نيز نمي تواند 
تأثير چنداني در اصل ماجرا داشته باشد. مي خواهد شادي پس از يك 
گل باشد يا بردي در يك بازي دوستانه يا كسب سهميه المپيك. در هر 
صورت لبخندي بر لبان مسئولان مي نشاند و افتخاري در كارنامه كاري 
آنها ثبت مي كند و بس. همين فراموشي است كه باعث مي شود در پي 
شادي هايي كه نتيجه موفقيت هاي كوچك و بزرگ است، راه براي ادامه 
هموار نشود. درست مثل اتفاقي كه براي ورزشكاران المپيكي ايران رخ 

مي دهد و همواره تكرار مي شود. 
طي چند ماه اخي��ر، تعدادي از ورزش��كاران ايران موفق ش��ده اند به رغم 
مشكلات فاحشي كه داشتند، سهميه حضور در المپيك 2016 ريو را كسب 
كنند. آن هم در رشته هاي دوچرخه سواري، بوكس و دووميداني كه پاي 
درددل هر يك از ورزش��كاران آن، حتي المپيكي هايشان بنشينيم، خون 
خواهند گريست. با وجود اين،  غيرت بازيكنان ايراني همواره در صحنه هاي 
نبرد باعث موفقيت هاي آنها مي شود. موفقيتي كه اين بار در قالب كسب 
جواز حضور در المپيك ريو خود را نشان داده است. سهميه اي كه كسب آن 
افتخاري بزرگ براي كشور است و البته افتخاري در كارنامه كاري مسئولان 
ورزش. مس��ئولاني كه در پي كسب اين س��هميه ها لبخند هاي شيريني 
برلبانشان نقش بسته بدون آنكه توجهي به اين مسئله داشته باشند كه كسب 

سهميه عبور از خط پايان نيست و تازه شروع كار اين ورزشكاران است. 
هرچن��د المپيك بزرگ ترين رويداد ورزش��ي دنياس��ت ك��ه ورودي 
محدودي دارد و به همين دليل كس��ب جواز حض��ور در اين رقابت ها 
بسيار سخت است و تنها به برترين ورزشكاران دنيا مي رسد. اما كسب 
اين س��هميه تازه ابتداي راه يك راه صعب العبور و يك مبارزه سنگين 
اس��ت كه براي موفق عبور كردن از آن، بايد برنامه اي حس��اب شده و 
تمريناتي دقيق داشت. مس��ئله اي كه بي توجهي به آن باعث مي شود 
ورزشكاران ايران به رغم كسب سهميه ، نتوانند در ريو آنطور كه بايد و 
شايد توانايي هاي خود را به رخ كشيده و با دست پر به كشور بازگردند. 
موفقيت كس��ب جواز حضور در رقابت هاي المپيك ري��و لازمه نگاه و 
توجه مسئولان و فراهم ساختن بستر لازم براي ورزشكاراني است كه 
بايد چندي بعد با برترين هاي دنيا به رقابت بپردازند. ورزشكاراني كه 
سهميه هاي حضور در اين رقابت ها را نه با امكاناتي كه براي آنها فراهم 
شده بود كه با توجه به تلاش و همت و غيرت خود كسب كرده اند. اما 
اكنون آنها براي موفقيت در المپيك به چيزي بيش از تلاش و غيرت 
فردي نياز دارند. چراكه قرار است با بهترين ورزشكاران دنيا به رقابت 
بپردازند. ورزشكاراني كه بدون شك از امكانات رفاهي و تمريني كامل و 
به روز برخوردار هستند. ورزشكاراني كه براي كسب مدال هاي المپيك 
تا بن دندان مسلح هستند و رقابت با آنها لازمه فراهم بودن امكانات و 

شرايطي است كه تا پيش از اين وجود نداشته است. 
ورزشكاران ايراني،  به خصوص المپيكي هايي كه در سخت ترين شرايط 
موفق به كسب سهميه شده اند پتانسيل بالايي دارند كه اندكي توجه 
به آن و فراهم شدن بستر لازم مي تواند باعث افتخارآفريني هاي بعدي 
آنها و حتي حضورشان روي سكو ش��ود. افتخاري كه به راحتي كسب 
مي شود اگر مس��ئولان تصور نكنند كسب س��هميه خط پايان است و 
نيازي نيست در ادامه اين راه تلاش و توجهي براي كسب موفقيت هاي 
بعدي ورزشكاران المپيكي ايران بكنند.  ورزش ايران بارها و بارها چه 
در المپيك و چه رقابت هاي مهم ديگر دنيا را به تعجب واداشته و بدون 
شك در ريو نيز مي تواند اين مسئله را تكرار كند. مسئله اي كه لازمه آن 

اندكي توجه و فراهم شدن امكانات است و بس.

سومين باخت متوالي آبي و اناري ها به ثبت رسيد
بارسلونا و هت تريك شكست 

سومين شكست پياپي بارسلونا در ديدارهاي دوستانه اين تيم را با 
بحراني جديد روبه رو كرده است. آبي و اناري ها اين بار مقابل فيورنتينا 
تن به شكست دادند. اين در حالي است كه قهرمان لاليگا در دو بازي 
گذشته خود در مصاف با منچستريونايتد و چلسي مغلوب شده بود. 
منتها لوئيز انريكه همچنان تلاش مي كند خونسردي اش را حفظ كند. 

  تحقير در بازي هاي دوستانه
بارسلونا فصل گذشته قهرماني در سه جام را تجربه كرد. حال با نزديك 
شدن به زمان آغاز ليگ اسپانيا هواداران اين تيم انتظار دارند بازيكنان 
بارسا در بازي هاي پيش فصل عملكردي قابل قبول ارائه كنند. آخرين 
باخت كاتالان ها يكشنبه شب و در مصاف با فيورنتينا رقم خورد، بارسا با 
باخت دو بر يك هت تريك كرد. شكست سه بر يك مقابل منچستريونايتد 
و چهار بر دو مقابل چلسي از جمله نتايج نااميدكننده كاتالان ها محسوب 
مي شود. س��رمربي بازنده اين روزها حسابي با انتقادهاي زيادي مواجه 
شده است، انتقادهايي كه بايد هرچه سريع تر پاسخي براي آنها پيدا كند. 
لوئيز انريكه كه خودش هم انتظار باخت سوم را نداشت ضعف خط دفاع 
بارسا را تأييد كرد. با اين حال انريكه از منتقدان خواست تا نتايج بارسلونا 
را منطقي تر نقد كنند: »هيچ كس شكست را دوست ندارد، من هم اصلًا 
دوست ندارم كه تيمم در هيچ بازي اي شكست خورد. از عملكرد بازيكنان 
راضي نيستم. در خط دفاعي بازي بدي را به نمايش گذاشتيم و بايد نقاط 
ضعف خود را برطرف كنيم. درست است كه بارسلونا بازي را واگذار كرد 

اما در بعضي از دقايق از عملكرد بازيكنانم به وجد آمدم.«
  تغييرات در راه است

نف��ر اول كاتالان ها بهتر از هر كس��ي مي دان��د كه بايد خيل��ي زود به 
ناكامي هاي بارسلونا خاتمه دهد. ايجاد برخي تغيير و تحولات از جمله 
راه حل هاي انريكه است: »براي اينكه بتوانيم در فصل جديد خوب ظاهر 
شويم به بعضي تغييرات و اصلاحات نياز داريم. چنين ديدارهاي دوستانه 
كمك زيادي به ما مي كند و مي تواند بهترين انگيزه براي بهتر شدن باشد. 
نتيجه چنين ديدارهايي من را نگران نمي كند. چيزهاي ديگري هستند 
كه من را نگران مي كنند و بايد هرچه سريع تر آنها را برطرف كرد. بارسلونا 

براي قوي شدن بايد هم در حمله و هم در كارهاي دفاعي بهتر شود.«
-------------------------------------------------------------

مورينيو و ونگر آشتي نكردند
توپچي ها قهرمان سوپرجام جزيره

آرسنال فاتح سوپر جام انگليس ش�د. ديدار سوپرجام موسوم به 
جام خيريه بين دو تيم آرس�نال و چلس�ي برگزار شد و توپچي ها 
موفق شدند با يك گل از سد تيم پرمدعاي مورينيو عبور كنند. تئو 
ولكات باز هم ناجي آرسنال شد تا آرسن ونگر به آينده اميدوار شود. 

  دستپاچه بوديم
آرسن ونگر به شدت از قهرماني آرسنال خوشحال است؛ هم به خاطر كسب 
يك جام و هم به خاطر خواباندن مچ خوزه مورينيو: »توانستيم تيم حريف را 
تحت فشار بگذاريم و به چيزي كه شايسته آن بود برسيم. باز هم بايد اعتراف 
كنم كه ما از نظر فيزيكي مشكلاتي داشتيم. با وجود اينكه در پيش فصل قرار 
داريم، از عملكرد مستحكم تيم در خط دفاعي بسيار راضي ام، اكنون در آستانه 
شروع فصل جديد در شرايط بسيار خوبي هستيم. تمرينات پيش فصل خيلي 
خوب پشت سرگذاشته شده و بايد سعي كنيم به عملكرد خوبمان براي شروع 
ليگ استمرار دهيم، ما از روحيه خوبي براي شروع ليگ برخوردار هستيم. ما 
در لحظاتي دستپاچه بوديم و شايد به اين خاطر بود كه كمي مقابل چلسي 

استرس داشتيم چراكه مدت ها بود آنها را شكست نداده بوديم.«
  خبري از آشتي نبود

از رابطه تيره و تار مورينيو و ونگر همه مطلع هستند. اين دو مربي بارها در 
طول فصل با هم درگيري لفظي پيدا كرده اند. همين مسئله موجب شد 
تا آقاي خاص پس از بازي با همه بازيكنان آرسنال دست بدهد اما سراغ 
سرمربي شان نرود. خوزه مورينيو شكست تيمش را اينگونه توجيه كرد: 
»ما تيم بهتر زمين بوديم، ابتكار عمل دست ما بود و كنترل بازي را در دست 
داشتيم، ولي ما اكنون در برهه اي از فصل قرار داريم كه تيم از نظر انرژي 
و فشار، توانايي بازگرداندن نتيجه را ندارد. به آرسنالي ها تبريك مي گويم 
آنها با تلاش زياد و دفاع زياد توانستند به اين برد دست يابند.« مورينيو 
همچنين مدالش را به سمت هواداران پرتاب كرد: »اين مدال متعلق به 
بازنده هاست و به نظرم آن كودك كه مدال را دريافت كرد خاطره بهتري 
از آن خواهد داشت. ليگ جزيره فصل دشواري خواهد بود، ولي براي همه 
دشوار خواهد بود، به همين خاطر همه تيم ها هزينه كرده اند و قدرتمندتر 

از فصل قبل هستند، ولي ما همان تيم فصل قبل هستيم.«

رئيس سازمان تربيت بدني نيروهاي مسلح معتقد 
است با همكاري وزارت ورزش، تيم هاي قدرتمندي 
به المپيك نظامي�ان جهان)س�يزم( كه مهرماه 
در كره جنوبي برگزار مي ش�ود اعزام مي شوند. 
المپيك سيزم بزرگ ترين رويداد ورزشي نظاميان 
جهان اس��ت كه هر چهار س��ال يك ب��ار برگزار 
مي ش��ود، در آخرين دوره المپيك نظاميان كه 
چهار س��ال پيش در برزيل برگزار ش��د كاروان 
كشورمان با كسب چهار طلا، چهار نقره و دو برنز به 
مقام دوازدهم رسيد و حالا نظاميان كشورمان اين 
روزها در حال آماده شدن براي حضور در ششمين 
دوره المپيك س��يزم هس��تند. اين مسابقات در 
24رش��ته مهر ماه در كره جنوبي برگزار مي شود 
و ايران در رش��ته هاي تكواندو)زن��ان و مردان(، 
كش��تي آزاد و فرنگي، تيران��دازي، تيروكمان، 
واليب��ال، دووميداني، جودو، دوچرخه س��واري، 
سه گانه، جهت يابي، چتربازي و پنج گانه دريايي 

حضور خواهد يافت. 

در همي��ن راس��تا اولي��ن جلس��ه هماهنگ��ي 
فدراس��يون هاي ورزش��ي و هيئت هاي ورزشي 
نيروه��اي مس��لح جهت اع��زام به شش��مين 
دوره المپي��ك نظاميان جهان با حضور س��ردار 
باران چشمه رئيس سازمان تربيت بدني ستاد كل 
نيروهاي مس��لح، محمود گودرزي وزير ورزش، 
نصرالله سجادي معاون حرفه اي و قهرماني وزارت 

ورزش برگزار شد. 
در ابتداي اين جلسه سردار باران چشمه گزارشي 
از اقدامات و فعاليت ه��اي صورت گرفته و ميزان 
آمادگي تيم هاي نيروهاي مسلح كه براي شركت 
در المپيك سيزم آماده مي ش��وند، ارائه داد. در 
ادامه مسئولان فدراسيون ها و هيئت هاي ورزشي 
نيروهاي مسلح در گزارش هايي آخرين وضعيت 
تيم ها را مطرح كردند و وزي��ر ورزش نيز در اين 
جلسه بر همكاري فدراسيون ها با نيروهاي مسلح 
براي در اختي��ار دادن امكان��ات جهت اردوهاي 

آماده سازي تيم ها تأكيد كرد. 

  همكاري با وزارت براي حضور مقتدرانه 
سردار باران چشمه درباره اين جلسه توضيحات 
بيش��تري مي دهد: »جلس��ه صميمي و خوبي 
برگزار شد و مقرر شد تا با همكاري وزارت ورزش 
و نيروهاي مسلح و بهره گيري از تمام توان ورزش 
كش��ور، تيم هاي قدرتمندي به المپيك س��يزم 
اعزام شوند تا بتوانند دس��ت پر برگردند و پرچم 
پر افتخار كش��ورمان را در كره جنوبي به اهتزاز 
در بياورند.« رئيس س��ازمان تربيت بدني ستاد 
كل نيروهاي مسلح معتقد است آنها به دنبال يك 
تعامل دوجانبه با وزارت ورزش و فدراس��يون ها 
هستند: »در اين جلس��ه نكته اي كه مطرح شد 
همكاري هاي دوجانبه بود، به هر حال همانطور 
كه ستاد كل نيروهاي مسلح در بحث ورزشكاران 
امتيازاتي مانند سرباز قهرمان و تسهيل در خروج 
ورزش��كاران س��رباز ارائه مي دهد، انتظار داريم 
وزارت و فدراس��يون ها ه��م در بح��ث آمادگي 

تيم هاي نيروهاي مسلح همكاري كنند.«

البته رئيس سازمان تربيت بدني نيروهاي مسلح 
مي گويد كه در حال حاضر تيم هاي نظاميان ايران 
با كمترين مش��كل در حال آماده ش��دن جهت 
حضور در المپيك سيزم هستند: »البته تيم هاي 
نيروهاي مسلح با تعامل خوبي كه با فدراسيون ها 
برقرار است، با كمترين مشكل در حال پشت سر 
گذاشتن مراحل آماده سازي شركت در المپيك 
نظاميان هس��تند و اين جلسه مشترك با وزارت 
ورزش بيشتر براي هماهنگ تر شدن برگزار شد 
تا كاروان كش��ورمان با آمادگي كامل به المپيك 

اعزام شود.«
   قول وزارت ورزش براي حمايت از ورزش 

نيروهاي مسلح
محمود گودرزي، وزير ورزش هم در اين جلسه به 
مسئولان نيروهاي مسلح اطمينان داد كه وزارت 
همكاري لازم را با تيم هاي نظامي انجام خواهد داد: 
»مجموعه وزارت ورزش و جوانان هر كمكي كه 
در وسع و توان لازم باشد ارائه خواهد داد. تيم هاي 
ملي كش��ور هيچ تفاوتي با تيم هاي دانشجويي، 
دانش آموزي و نيروهاي مس��لح اي��ران ندارند، و 
تلاش ما اين اس��ت تا براس��اس تفاهمنامه هاي 
منعقد شده، همه ارگان ها و نيروهايي كه تحت 
حاكميت كشور در بخش ورزش فعاليت مي كنند 
را تقوي��ت كنيم. دوس��تان ما در فدراس��يون ها 
در جهت افزايش توانمندي ه��ا به طور خاص، و 
برداشتن گام هاي مثبت و ارزشمند مجموعه به 

طور عام تلاش و كمك خواهند كرد.«
وزير ورزش البته به برخي كمبودهاي موجود در 
راه اين همكاري اشاره كرد: »اين كمبودها باعث 
مي شود كه كمتر بتوان پشتيباني مادي كرد اما 
اميدواريم با پشتيباني هاي نرم افزاري اين نقيصه 
را مرتفع س��ازيم. از همه رؤساي فدراسيون هاي 
مرتبط مي خواهم تا با كمك هم مجموعه خوبي 
براي اعزام آماده ش��ود.« با اين ح��ال گودرزي 
ابراز اميدواري كرد تا با مس��اعدت جمعي بتوان 
در مس��ابقات ارتش هاي جهان رتب��ه دوازدهم 
كنوني را بهبود بخش��يد: »فدراسيون ها هرچه 
كه در توان دارند اولاً به ص��ورت اخلاقي و ملي، 
در ثاني براس��اس تكليف انجام خواهند داد و در 
اين بين معاونت ورزش حرف��ه اي و قهرماني نيز 
توجه خاصي به اي��ن مس��ئله دارد. همكاري ها 
هرچه صميمانه تر باشد، اين همگرايي خروجي 
مثبت تري خواهد داشت و در جهت تقويت تيم ها 

مؤثر تر واقع خواهد شد.« 
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اكتفا به معرفي مفسدان تأثير مقطعي دارد
مبارزه با فس��اد در فوتبال مس��تلزم تدوين 
قانون نظام جامع باشگاهداري است. به رغم 
اينكه پرونده فساد در فوتبال كماكان از سوي 
كميسيون اصل 90 در حال پيگيري است اما 
بايد اقدامي اساسي در اين باره صورت بگيرد.  
پرونده فساد در رشته فوتبال مدت هاست 
كه از سوي اين كميس��يون مورد بررسي 
قرار گرفته اما س��ؤال مهم اين اس��ت كه 
چرا تاكنون شاهد اقدام عملي در برخورد 
با مفسدان فوتبالي نبوده ايم؟ همانطور كه اعلام شده قرار است اسامي 
اين افراد به قوه قضائيه ارسال شود تا تصميم جدي و قاطع در مورد آنها 
گرفته شود. با اين حال به نظر نمي رسد حتي معرفي مفسدان اين رشته 
نيز كمكي به حل مشكلات فوتبال كند. متأسفانه تا به امروز هيچ نظام 
جامعي براي باشگاهداري در فوتبال تدوين نشده است، معضلي كه بايد 
هرچه زودتر فكري به حال آن كرد.  نظام باشگاهداري در فوتبال ايران 
غيرحرفه اي اس��ت و همين مسئله سهم بس��زايي در معضلات فوتبال 
دارد. وزارت ورزش و فدراس��يون فوتبال بايد نظام جامعي براي رهايي 
از باشگاهداري دولتي تدوين كنند تا پس از تصويب آن همه باشگاه ها 
مكلف و موظف به اجراي دقيق آن شوند. از طرفي بحث خصوصي سازي 
نيز اجرايي نشد. دولتي بودن و باشگاهداري غيرحرفه اي سبب مي شود 
تا در نقل و انتقالات بازيكنان ضوابط رعايت نشود. معتقدم تا زماني كه 
اين مباحث حل نشود دردي از دردهاي فوتبال دوا نخواهد شد. در حالي 
كه كميسيون اصل 90 مي كوشد تا پرونده مذكور به نتيجه برسد به نظر 
مي رسد براي حل معضلات فوتبال بايد قدم هاي جدي تري برداشته شود. 
بدون شك پرونده فس��اد به نتيجه خواهد رسيد. اما اعلام نتيجه آن نيز 
تأثيري مقطعي بر فوتبال مي گذارد. تا زماني كه براي باشگاهداران نظامي 
قانونمند تدوين نش��ود نمي توان منتظر تحولي اساسي در فوتبال بود. 
متأسفانه حواشي اين رشته رو به افزايش است و مي طلبد كه مسئولان 

مربوط اقداماتي زيربنايي و جدي را در دستور كار خود قرار دهند. 

خط و نشان هندبال بانوان براي آسيا
هندبال كم كم در حال رو آمدن است و نمي خواهد ديگر تيم دوم و سوم 
باشد و در اين راه بانوان نيز يك پاي ماجرا هستند. بانوان هندباليست 
ايران در همين راستا امروز راهي قزاقستان مي شوند تا توانايي هاي خود 
را در  رقابت هاي آسيايي به رخ بكشند. هرچند كه به نمايش گذاشتن 
توانايي هايشان در مصاف با قدرت هاي آسيا كار آساني نيست. 15 تا 23 
مرداد ماه قزاقستان ميزبان مسابقات هندبال بانوان آسيا در رده سني 
نوجوانان است و ايران ، يكي از هفت تيم شركت كننده)چين، قزاقستان، 
تاجيكستان، ازبكس��تان، ژاپن و كره جنوبي( اين رقابت هاست كه به 

صورت دوره اي برگزار مي شود. 
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سعيد احمديان
  گزارش

هديه خاص رونالدو به مدير برنامه هايش
در مراسم ازدواج خورخه مندس، مش��هورترين مدير برنامه  فوتبالي، 
كريستيانو رونالدو يك جزيره به خورخه مندس هديه داد. ارزش اين 
جزيره خصوصي بين 3 تا 50 ميليون يورو برآورد شده است. خورخه 
مندس مدير برنامه هاي چهره هاي نامدار فوتبالي از جمله ژوزه مورينيو، 
كريستيانو رونالدو، كارلوس كرش، لوئيس فيليپه اسكولاري، ديه گو 
كاس��تا، داويد دخيا، ويكتور والدس، خامس رودريگز، رادامل فالكائو، 

ناني و آنخل دي ماري است. 
-------------------------------------------------------------

اعتبار مسي زير سؤال رفت
پس از اينكه عكس هايي از مسي به همراه بونگو ديكتاتور گابن در سفر 
جنجالي به اين كشور منتشر شد حالا او براي حمايت عمومي از رژيم 
بونگو زير سؤال رفته است. رهبر جنجالي اين كشور در انتخابات قبلي 
با تقلب به پيروزي رسيد و براي نقض حقوق بشر و نيز امتناع از اجازه 
به تحقيقات درباره كشتار كودكان در اين كشور زير سؤال است. »تور 
هالورسون« رئيس بنياد حقوق بشر مي گويد كه مسي با حمايت عمومي 
از خانواده رهبر گابن به طور جدي اعتب��ار بنياد خيريه خودش را زير 
سؤال برده است. در حالي كه او ادعا مي كند به حقوق كودكان اهميت 
مي دهد و حتي به عنوان سفير يونيسف براي حمايت از آموزش كودكان 
فعاليت مي كند، به حمايت از رژيمي پرداخته كه مانع تحقيقات درباره 

كشتار كودكان در كشورش مي شود. 
-------------------------------------------------------------

گلزني ژاوي در نخستين حضورش در السد 
كاپيتان سابق آبي- اناري ها در نخستين بازي خود با پيراهن السد موفق 
به گلزني ش��د هرچند كه در نهايت تيمش بازي را با نتيجه دو بر يك 
واگذار كرد. تيم الس��د قطر كه در تابستان سال جاري ژاوي هرناندس 
كاپيتان سابق آبي- اناري ها را جذب كرد در ديداري دوستانه با نتيجه 
دو بر يك بازي را به النصر عربس��تان واگذار ك��رد. در اين ديدار ژاوي 
عملكرد درخشاني داشت و در نخستين بازي خود با پيراهن السد موفق 
شد روي يك ضربه آزاد براي تيمش گلزني كند تا از همين ابتدا ثابت 

كند كه مي تواند بازيكن بسيار تأثيرگذاري باشد.

  چـهـره ها / وحيد صابري

شيوا نوروزي

88498432سرويس ورزشي

برگزاري جلسه هماهنگي مديران وزارت ورزش و مسئولان ورزش نيروهاي مسلح

به يك اتفاق تباني نمي گويند
 باز هم ليگ برتر فوتبال شروع شد و حرف 
و حديث هاي مربوط به تباني به راه افتاد. 
گفته مي شود در هفته اول ليگ در يكي 
از بازي ها تباني رخ داده و داور مسابقه اي 
با اعلام پنالتي مشكوك به سود يك تيم 
در نتيجه تأثير بسزايي داشته است. تاج، 
رئيس سازمان ليگ در واكنش به اين موضوع گفت: »در يك بازي 
هفته اول يك مربي پس از باخت تيمش به قضاوت داور اعتراض 
داشت كه كميته داوران قرار است فيلم اين بازي را ديده و موضع 
خود را اعلام كند، به اين اتفاق نمي شود گفت تباني. اتفاق خاصي 
هم در بازي هاي ديگر رخ نداده است.« اين اتهامات در حالي به داور 
بازي زده شده كه هنوز برخلاف انتظارها هيچ بيانيه يا موضع گيري 

خاصي از سوي كميته داوران صورت نگرفته است. 

با 2 ماه تمرين مدال برنز گرفتم 
تيم ژيمناستيك كش��ورمان براي اولين 
بار توانس��ت در تاريخ اين رش��ته مدالي 
را در آسيا كس��ب كند. عبدالله جامعي، 
عضو تيم ملي ژيمناستيك در خرك حلقه 
پس از كس��ب مدال برنز قهرماني مردان 
آس��يا مي گويد: »اين مسابقه ها با حضور 
ژيمناست هاي برتر دنيا به حدي سنگين بود كه تنها انتظار راهيابي 
به فينال را داشتم، من براي اولين بار بود كه به مسابقات برون مرزي 
اعزام شده بودم و با توجه به اينكه بوشهر از نظر تجهيزات و امكانات 
بسيار ضعيف اس��ت فقط در اردوي تيم ملي دو ماه تمرين كردم و 
توانستم مدال بگيرم البته در اين راه با تشويق هاي رئيس فدراسيون 
ژيمناستيك و كادر فني به اين خودباوري رسيدم كه مي توانم در كنار 

قهرمانان مطرح ژيمناستيك خود را روي سكو ببينم.«

ركورد ۳۰۰ كيلو را در ريو مي زنم
قوي ترين مرد پارالمپيكي جهان، يك گام 
تا ثبت بالاترين رك��ورد تاريخ وزنه برداري 
فاصل��ه دارد و براي اي��ن حركت تاريخي، 
چشم انتظار بازي هاي پارالمپيك 2016 
ريو است. سيامند رحمان، چند روز پيش در 
رقابت هاي قهرماني آزاد آسيا و اقيانوسيه كه 
در كشور قزاقستان برگزار شد، دو بار ركورد پيشين خود را ارتقا داد و 
اكنون با ركورد 295 كيلوگرم، همچنان عنوان قوي ترين مرد داراي 
معلوليت جهان را براي خود حفظ كرده است. رحمان با اشاره به اينكه 
از 17 سالگي مشغول وزنه زدن است، مي گويد: »اوايل ركوردم 120 
كيلوگرم بود در كمتر از يك سال از ورود حرفه اي به وزنه برداري موفق 
شدم ركوردم را به 230 كيلوگرم برسانم، مي خواهم با نظر كادر فني 

300 كيلو را در بازي هاي پارالمپيك ريو 2016 به ثبت برسانم.«

دنيا حيدري

حسين گروسي

عضو فراكسيون ورزش مجلس

صعود مقتدرانه تيم ملي واليبال ايران به مرحله دوم رقابت هاي قهرماني آسيا 
اميدواري هاي زيادي را براي قهرماني شاگردان پيمان اكبري در دل هواداران 
ايجاد كرده اس��ت. البته در اين بين برخي انتقادها وجود دارد كه بيشتر شبيه 
اختلاف سليقه است. سرمربي تيم ملي »ب« كشورمان در اين خصوص مي گويد: 
شايد يكسري كه هرگز تجربه حضور در نيمكت تيم ملي را نداشته اند انتقادهايي 

را مطرح كنند كه فقط روحيه تيم را خراب مي كن��د البته ما به انتقادهاي آنها 
احترام مي گذاريم. خواهش من اين اس��ت كه از تيم ملي حمايت كنيم و اجازه 
ندهيم با اين حرف ها براي بازيكنان مشكل پيش بيايد اين طورنباشد كه برخي 
فقط از بيرون بگويند لنگش كن. بازيكنان فعلي با نظر من و آقاي كواچ انتخاب 

شده اند و جاي هيچ بحثي در انتخاب آنها وجود ندارد. 

 پيمان اكبري: 
 با انتقاد روحيه تيم را 
خراب  نكنيد

سهميه بيشتري نسبت به لندن كسب مي كنيم
نشست خبري محمود خسروي وفا، رئيس فدراسيون جانبازان و معلولان با اصحاب رسانه ديروز در محل 
فدراسيون برگزار شد. وي به رقابت هاي حساس كسب سهميه پارالمپيك اشاره كرد و 
گفت:» رشته ها را در سه گروه تقسيم كرده ايم، در گروه اول دووميداني، وزنه برداري، 
تيراندازي، تيروكمان، فوتبال هفته نفره و واليبال نشسته قرار دارند كه اردوهاي آنها به 
صورت منظم و با كيفيت خوب در حال برگزاري است. اميدواريم بتوانيم تا پايان سال 
94 سهميه هاي بيشتري نسبت به لندن كسب كنيم. مابقي رشته ها كه شانس 
كمتري دارند نيز برنامه هايشان را  دنبال مي كنند اما اولويت مان رشته هاي گروه 
اول است.« خسروي وفا در خصوص حضور همزمان زهرا نعمتي در المپيك و 
پارالمپيك هم گفت:» ما نگران اين هستيم كه شايد او سهميه پارالمپيك را 
نگيرد، چراكه مشكل زماني به وجود مي آيد و برنامه  سفرها به هم نزديك 
است. البته اگر موفق به كسب سهميه المپيك شود و نتواند پارالمپيك 
را بگيرد، مهم نيس��ت چون حضور او در المپيك براي ايران برد خبري 
بسيار خوبي دارد.« وي همچنين از برگزاري جشنواره ورزشي معلولان و 

جانبازان  مهر رضوي در رده جوانان در مشهد خبر داد.

كسب مدال خوشرنگ مهم تر از سهميه المپيك است
هرچه زمان مي گذرد، به روزهاي حساس و سرنوشت ساز كسب سهميه المپيك براي رشته هاي گوناگون 

نزديك تر مي ش��ويم. يكي از دغدغه هاي اصلي در اين خصوص اينجاست كه آيا 
صرف كسب سهميه المپيك كفايت مي كند و لازم نيست براي موفقيت بيشتر در 
المپيك برنامه ريزي داشت يا اينكه مسئولان ورزش علاوه بر حضور در المپيك به 
قدرت نمايي در آن نيز مي انديشند. كيومرث هاشمي، رئيس كميته ملي المپيك 

در اين خصوص مي گويد: »هرچند سهميه كمتر در المپيك مدال آوري 
در اين رويداد بزرگ را سخت مي كند اما از نگاه كميته ملي المپيك 
قطعاً مدال در وهله اول قرار دارد و مهم تر از آن رنگ مدال است به 
خصوص مدال طلا كه تعيين كننده جايگاه ايران در المپيك است، 
پس از اين دو مورد كس��ب س��هميه اهميت دارد. البته در برخي 
رشته ها مثل تكواندو و كشتي توقع كسب سهميه بالا را داريم چون 
مدال آوري اين دو رشته با تعداد بالاي سهميه بيشتر و نتيجه گيري 

آنها بهتر خواهد بود ما به كسب نتيجه اهميت بيشتري مي دهيم ولي 
در عين حال نسبت به كسب سهميه نيز بي تفاوت نيستيم.«

فريدون حسن
  منهاي فوتبال

7۰۰ ميليون از بدهي ها را داده ايم
ابوالحسن مهدوي، رئيس فدراسيون 
هندبال گفت: تمام ت��لاش ما اين 
است كه  مشكلات مالي كاملًا حل 
شود اما ش��رايط مالي هنوز به حد 
نرمال نرسيده است. زماني كه كار را 
آغاز كرديم فدراسيون يك ميليارد 
و 700 ميليون تومان بدهي داشت 
كه تا الان 700 ميليون آن را پرداخت كرده ايم. اسپانسرها امروز 
متوجه شده اند كه هندبال عزم حركت دارد و هدفش رسيدن به 
قله آسياست بنابراين با اطمينان بيشتري براي سرمايه گذاري، 

كمك و حمايت از ما جلو مي آيند.

حكيمي فرد شگفتي ساز شد
رعن��ا حكيمي ف��رد، ش��طرنج باز 
كش��ورمان در مس��ابقات قهرماني 
مردان و زنان كه در شهر العين امارات 
در حال برگزاري اس��ت ب��ا پيروزي 
برابر اس��تاد بين المللي هندوستان 
تانيا س��اچدف و قهرمان قبلي آسيا 
شگفتي ساز ش��د. حكيمي فرد كه 
عنوان نايب قهرماني جهان در رده نوجوانان زير 14 سال را در كارنامه 
خود دارد، موفق شد رقيب سرشناس خود را يك بر صفر شكست 
دهد. در اين مسابقات در بخش بانوان 57 شطرنج باز از 17 كشور و در 

بخش مردان 83 ورزشكار از 28 كشور آسيايي حضور دارند.

توجه به كشتي در حد آسيا هم نيست
افشين بيابانگرد، ملي پوش وزن 71 
كيلوگرم تيم ملي كشتي فرنگي با 
انتقاد از شرايط فعلي حاكم بر اين 
رشته مي گويد: توجه و نگاهي كه 
در حال حاضر به كش��تي مي شود 
در حد حضور در مسابقات آسيايي 
هم نيست، چه برس��د موفقيت در 
مسابقات جهاني و كسب س��هميه و مدال در المپيك. شرايط به 
گونه اي نيست كه از اين رش��ته انتظار مدال در المپيك داشته 
باشند. ما قهرمان جهان و جام  جهاني شديم اما آب از آب تكان 

نخورد ولي اگر حالا نتيجه نگيريم صداي همه درمي آيد.

همكاري براي حضور قدرتمند  در المپيك نظاميان جهان


